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2011 májusában, amikor a Communitas alapítvány ösztöndíját elnyertem már javában zajlott a 

felvételi eljárás a budapesti Színház- és Filmművészeti Egyetem film- és televíziórendező szakán, 

amibe azon év februárjában magam is beiratkoztam. A folyosított támogatást az utazási és egyéb 

ezzel kapcsolatos költségekre fordítva, nagyban megkönnyítette a felvételi fordulókra való 

kiutazásomat és az ottlétemet. A felvételi harmadik fordulájaban egy zárt helyen megírt 

forgatókönyvet kellett megvalósítani, ami kizárólag a város területén belüli helyszíneken volt 

leforgatható. Ezen forgatás lebonyolításában szintén nagy segítségünkre volt az alapítványtól 

kapott ösztöndíj. 

Sajnos mindenek ellenére a felvételi utolsó fordulójában, a rövidfilm (Muncă) bemutatását 

követően nem jutottam tovább, nem lettem az egyetem hallgatója.  

2011 nyarának közepe táján, Oláh-Badi Leventével közösen kezdtük el tervezni egy generációs 

dokumentumfilm koncepcióját, ami erdélyi fiatalokról, főleg a mi generációnkhoz közeliekről, 

azaz kortársainkról szólna. A film munkacíme és egyben alapkoncepciója az Így jöttünk, Jancsó 

Miklós nagyjátéfilmjének címéből eredeztethető mondatba foglalható össze. Ezzel kívántunk 

biztos támpontokat találni egyfajta, kis túlzással sajátosan magyar, filmes hagyományban. A film 

gerincének szánt hármas egység: az otthon és család, az egyetem és egyetemi élet, a munka és 

család – ezúttal már az új vagy a megalapítandó. Ezáltal a viszonylag tág keretű elbeszélés által 

véljük egybefoghatónak mindazokat a dolgokat, amikkel mi és kortársaink szembesültünk és 

szembesülünk úgymond felnőttéválásunk során. 

Késő ősszel szántuk rá magunkat a mozgóképi anyag gyűjtésére. A közvetlen téma a székelyföldi 

egyetemisták életében központi helyet elfoglaló, emiatt problémát és gyakori beszédtémát jelentő 

utazás lett. Az összeköttetés, főleg Hargita, Kovászna megye és az ezen környékről származók 

számára fő egyetemi központnak számító Kolozsvár között meglehetősen gyatra. A Budapestre 

közlekedő, gyakran belföldre nem szállító buszjáratokon kívül az egyetlen direkt kapcsolat a 

Korona nemzetközi gyorsvonat. Az ezen való utazásról, a blattolásról azaz a kalauz 

megkenéséről és egyéb élményekről készült el ez az első dokumentumepizód, ami a Szigorúan 

ellenőrzött vonatunk címet viseli. A forgatás során az operatőri feladatokat végeztem, kollégám a 

riporter szerepét vállalta magára. A szerkesztést, vágást és utómunkát közösen végeztük. 



2012 februárjában láttam hozzá A költő vére nyomán munkacímű kisjátékfilmtervem 

előkészítéséhez, amely folyamat jelenleg is zajlik. A film egy Petőfi Sándor életrajzi epizódot 

dolgoz fel. A bemutatás, egyfajta irónikus játék által szeretnénk felvillantani a történelmi tudat, 

az irodalmi és egyéb nemzeti mítoszainkhoz való viszonyunk változásait, ezen változás néhány 

groteszkbe hajló konkrét momentumát. 


